

生态甘肃

林业自然保护区

Eco-Gansu Forestry Nature Reserves

甘肃省林业厅 编

Edited by: The Department of Forestry of Gansu Province



甘肃人民美术出版社
Gansu People's Fine Arts Publishing House



森林生态系统类型国家级自然保护区

The Forest-Ecosystem Type of National Nature Reserves

至目前，甘肃林业系统已建立森林生态系统类型国家级自然保护区 8 个，面积 316.2728 万公顷。

Up to now, the forestry authorities in Gansu Province have established eight forest-ecosystem-based national nature reserves, covering an area of 3,162,728 hectares.

甘肃祁连山国家级自然保护区

The Qilian Mountain National Nature Reserve of Gansu

甘肃祁连山国家级自然保护区始建于1987年，1988年晋升为国家级自然保护区。地处青藏、蒙新、黄土三大高原交汇地带，位于甘肃西部，祁连山北坡，在行政区划上地跨武威、金昌、张掖3市的天祝、古浪、凉州、永昌、山丹、民乐、甘州、肃南8县(区)，总面积265.3万公顷。境内有苍郁的原始森林和雪山冰川；有脊椎动物286种，其中国家重点保护的一级、二级珍贵野生动物53种；有高等植物1311种，其中国家重点保护的野生植物4种。该保护区是石羊河、黑河、疏勒河三大内陆河的发源地，对维护河西走廊乃至西北地区的生态安全具有战略地位。

The Qilian Mountain Nature Reserve was first established in 1987 and was upgraded to a national level reserve in 1988. Located at the junction of the Qinghai-Tibet Plateau, the Inner Mongolia Plateau and the Loess Plateau, the reserve is situated on the northern slope of Qilian Mountain in western part of Gansu Province, stretching across 8 counties and districts (namely, Tianzhu, Gulang, Yongchang, Shandan, Minle, Ganzhou and Sunan) of three cities of Wuwei, Jinchang and Zhangye in terms of administrative division, occupying a total area of 2.653 million hectares. There are virgin forests, snow-capped mountains and glaciers in the reserve, as well as 286 kinds of vertebrates, including 53 kinds of rare wildlife under the first or second class state protection. There are also 1,311 kinds of higher plants, four kinds of which are under special state protection. As the headstream of three inland rivers, namely, the Shiyang River, the Heihe River and the Shule River, it plays a strategic role in maintaining the ecologic security in Gansu Corridor and northwest China at large.









青海云杉林
Qinghai Cressleda Forest





移在雪域
Snow-Capped Qomolangma





高山草甸 Alpine Meadow



西大河湿地 Xidahe Wetland



海子湖湿地 Haizi Lake Wetland



山莨菪
Anisodus Tanguticus



祁连圆柏林
Sabina Przewalskii Forest



候鸟 Migrant Birds



岩羊群 Blue Sheep



亚成体雪豹 Sub-Adult Snow Leopard



普通朱雀 Common Rosefinch



石鸡 Chukor Partridge



暗腹雪鸡 Himalayan Snowcock



狐狸 *Vulpes vulpes*